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З А П И С Н И К 
  са 30.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 4. јуна 2008. године 

 
 
 Сједница је  почела у 12.25 часова. Присуствовао је 41 посланик. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали предсједавајући Савјета министара 
Никола Шпирић, министри Свен Алкалај, Тарик Садовић и Драган Вранкић, те замјеници министара 
Срђан Арнаут, Вилим Приморац, Тарик Садовић, Сенад Шепић, Игор Црнадак и Веселин Пољашевић.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници ОХР-а, ОЕБС-а,  једног броја 
амбасада и невладиних организација.  
 Предсједавајући Лозанчић образложио је измјене и допуне предлога дневног реда и подсјетио 
да је он усаглашен на сједницама Колегијума Дома и Колегијума у проширеном саставу.  
 Предсједавајући Лозанчић отворио је расправу о дневном реду. У расправи су учествовали: 
Рифат Долић, Хусеин Нанић, Адем Хускић, Денис Бећировић, Бранко Докић, Драго Калабић, Момчило 
Новаковић, Милица Марковић, Селим Бешлагић, Милорад Живковић и Славко Јовичић. 
  Рифат Долић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка: Предлог закључка о изради и 
подношењу информације Савјета министара о стању и статусу имовине државе, фирми и грађана БиХ у 
земљама насталим распадом бивше Југославије, са предлогом активности на њеној заштити и 
преузимању од стране легалних власника. Посланик Долић образложио је свој захтјев и рекао да се не 
слаже са ставом Колегијума у проширеном саставу да Савјет министара нема механизме да поднесе 
овакву информацију, с обзиром да је Босна и Херцеговина 2002. године потписала Уговор о сукцесији 
имовине земаља бивше Југославије. 
 Хусеин Нанић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка: Разматрање актуелног стања у 
Фудбалском савезу БиХ. Такође, предложио је и усвајање закључка којим би се задужили 
Министарство правде и Министарство цивилних послова да заједно са надлежном комисијом 
Парламентарне скупштине БиХ размотре ситуацију у вези са дешавањем у Фудбалском савезу и 
предузму потребне активности из своје надлежности како би Фудбалски савез обављао своју јавну и 
повјерену функцију у интересу спорта и БиХ, а у складу са јавним овлашћењима. 
 Денис Бећировић предложио је да се као тачка дневног реда разматра: Информација о 
одликовањима и признањима која је од 1992. до 1995. године уручио најтраженији ратни злочинац 
Радован Караџић. Рекао је да је, у складу са ставом Колегијума Дома од 20. 05. 2008. године, доставио 
одговарајући материјал у писаној форми.  
 Реплике у вези са наведеним захтјевом посланика Бећировића изнијели су: Бранко Докић, Драго 
Калабић, Момчило Новаковић, Милица Марковић, Милорад Живковић и Славко Јовичић. 
 Момчило Новаковић предложио је да се дневни ред допуни тачком: Предлог резолуције о осуди 
комунистичких режима. Такву резолуцију већ је усвојио Европски парламент, рекао је посланик 
Новаковић, и додао да је сагласан да се, ако Дом тако одлучи, Предлог резолуције упути надлежној 
комисији.  
 Предсједавајући Лозанчић дао је на гласање предлоге за допуну дневног реда према редослиједу 
њиховог изношења. 
 Предлог Рифата Долића да се у дневни ред уврсти тачка: Предлог закључка о изради и 
подношењу информације Савјета министара о стању и статусу имовине државе, фирми и грађана БиХ у 
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земљама насталим распадом бивше Југославије, са предлогом активности на њеној заштити и 
преузимању од стране легалних власника, није усвојен због недостатка ентитетске већине. ''За'' су 
гласала 22 посланика (Федерација БиХ 18, Република Српска четири), ''против'' четири, ''уздржано''   
седам посланика. Предсједавајући Лозанчић констатовао је да ће се усаглашавање у Колегијуму 
обавити у складу са Пословником.   
 Такође, ни предлог Хусеина Нанића да се у дневни ред уврсти тачка: ''Разматрање актуелног 
стања у Фудбалском савезу БиХ'' није добио потребну ентитетску већину. ''За'' је гласало 17 посланика 
(Федерација БиХ 15, Република Српска два), ''против'' два, а 17 посланика је било ''уздржано''. 
Предсједавајући Лозанчић констатовао је да ће се и о овом предлогу обавити усаглашавање у 
Колегијуму као комисији.  
              ''За'' предлог Дениса Бећировића да се као тачка дневног реда разматра: Информација о 
одликовањима и признањима која је од 1992. до 1995. године уручио најтраженији ратни злочинац 
Радован Караџић гласало је 11 посланика, ''против'' је било 14  и ''уздржано'' 11 посланика. Овај предлог 
није усвојен због недостатка опште већине. 
 Предсједавајући Лозанчић је, у складу са чланом 148. став (2) Пословника, као претходно 
питање, дао на гласање предлог да се Резолуција о осуди комунистичких режима упути надлежној 
комисији на разматрање. Са 26 гласова „за“, једним „против“ и четири гласа „уздржан“, одлучено је да 
се наведена резолуција  претходно разматра унадлежној комисији.   
 
 Након расправе и гласања о предлозима за допуне дневног реда, предсједавајући је констатовао 
да 30. сједница  Представничког дома има сљедећи: 
 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Посланичка питања и одговори; 
2. Потврђивање  Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о разрјешењу: 

• Свена Алкалаја, министра иностраних послова у Савјету министара БиХ, 
• Сенада Шепића, замјеника министра цивилних послова у Савјету министара БиХ и 
• Игора Црнатка, замјеника министра  обране за политику и планирање у Савјету 

министара БиХ;  
3. Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога закона о измјенама и 

допунама Закона о порезу на додату вриједност по скраћеном поступку, у складу са 
чланом 126. Пословника; 

4. Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у БиХ (друго 
читање); 

5. Предлог закона о Агенцији за идентификациона документа, евиденцију и размјену 
података БиХ (друго читање); 

6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полагању правосудног испита у БиХ 
(друго читање); 

7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о удружењима и фондацијама БиХ 
(прво читање); 

8. Предлог закона о граничној контроли, са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану 
и безбједност; 

9. Извјештај о раду Централне изборне комисије БиХ за 2007. годину; 
10. Предлог закључка Уставноправне комисије поводом расправе о Информацији о раду 

Тужилаштва БиХ за 2007. годину; 
11. Предлог закључака Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, 

имиграцију, избјеглице, азил и етику поводом разматрања Информације  
предсједавајућег Савјета министара БиХ у вези са радом Државне комисије за 
испитивање  истине о страдањима Срба, Хрвата, Бошњака, Јевреја и осталих у 
Сарајеву у периоду од 1992. до 1995. године; 

12. Предлог закључака Заједничке комисије за одбрану и безбједност поводом расправе о 
Информацији о стању безбједности у Босни и Херцеговини за 2007. годину; 
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13. Предлог закључака Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе о 

пословању Јавног  РТВ сервиса Босне и Херцеговине  и мјерама за превладавање стања  
утврђеног  ревизијским извјештајима  о финансијском пословању Јавног РТВ сервиса 
БиХ за 2005. и 2006. годину (расправа на 8. пленарној сједници); 

14. Иницијатива посланика Хусеина Нанића са 29. сједнице Дома која гласи: „Задужује се 
Савјет министара БиХ да уради и Парламентарној скупштини БиХ достави 
информацију о спремности институција БиХ за преузимање обавеза у вези са 
примјеном ССП-а“; 

15. Именовање три посланика Представничког дома у Ад хок комисију за спровођење 
процедуре за именовање: 
a) Независног одбора као независног тијела полицијске структуре Босне и 

Херцеговине, 
б) Одбора за жалбе грађана као независног тијела полицијске структуре Босне и 
     Херцеговине, 

16. Предлог Клуба посланика СДА за промјене у интерпарламентарним групама 
пријатељства, 

17.  Давање  сагласности за ратификацију: 
а)  Споразума између  Савјета министара БиХ  и Владе Републике Македоније о сарадњи у 
      борби против тероризма, организованог криминала, нелегалне трговине наркотицима,  
      психотропним супстанцама и прекурсорима, илегалне миграције и осталих кривичних  
      дјела, 
б)   Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Македоније о реадмисији  
      лица  која незаконито бораве, 
ц)  Оквирног споразума између Босне и Херцеговине и Европских заједница о правилима  
      сарадње која се односи на финансијску помоћ ЕЗ Босни и Херцеговини у оквиру  
      пружања помоћи кроз инструменте претприступне  помоћи (ИПА), 
д)   Двогодишњег споразума (БЦА) између Босне и Херцеговине и Регионалне канцеларије 
      Свјетске здравствене организације за Европу 2008/2009, 
е)   Будимпештанског споразума о међународном  признавању  депозита микроорганизама  
       ради поступка патентирања, 
ф)  Протокола који се односи на Мадридски споразум о  међународној  регистрацији  
       жигова, 
 г)  Конвенције о заштити умјетника извођача, произвођача фонограма и радиодифузних 
      организација, 
х)  Конвенције о заштити произвођача фонограма од недозвољеног умножавања њихових  
      фонограма, 
и)  Статута, Општих принципа и Процедуралних  правила Комисије Codex Alimentarius, 
 ј)  Европске социјалне повеље (ревидиране) – Стразбур, 03.маја 1996. године. 
 

 
Ад. – 1. Посланичка питања и одговори 
 У уводним напоменама, предсједавајући Лозанчић рекао је да су одговоре на питања од 
28. до ове сједнице добили посланици: 

- Сеад Јамакосмановић од Министарства иностраних послова на питање 
постављено на 20. сједници, 

- Садик Бахтић, Винко Зорић и Јован Тодоровић од Савјета министара на питања 
постављена на 21. сједници, 

- Селим Бешлагић од Савјета министара на питање постављено на 23. сједници, 
- Шемсудин Мехмедовић од Колегијума Дома на питање постављено на 23. 

сједници, 
- Рифат Долић од Министарства одбране након што је на 23. сједници изразио 

незадовољство одговором на питање постављено на 20. сједници, 
- Јозо Крижановић од Централне изборне комисије на питање постављено на  
      23. сједници    -     Салко Соколовић од Регулаторне агенције за комуникације,  
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      на питање постављено на  26. сједници,    
 
- Азра Алајбеговић од Управе за индиректно опорезивање на питање постављено  
      на 26. сједници, 
- Сњежана Рајилић је од Савјета министара добила обавјештење да је њено 
      питање постављено на 26. сједници прослијеђено Влади Федерације  
      будући да је наведена проблематика у надлежности Владе  
      Федерације. 
 

 Посланик Садик Бахтић изразио је незадовољство одговором добијеним од Регулаторне 
агенције за комуникације, а постављена су сљедећа питања: 
 
 Сњежана Рајилић изразила је незадовољством преписком између Савјета министара и  
Владе Федерације, као и унутар владе, а  у вези с њеним питањем постављеним на 26. сједници у 
вези с авио-снимањем  у пограничном дијелу РС-а. Изразила је наду да ће ипак добити одговор на 
то питање.  
 

Шемсудин Мехмедовић изразио је незадовољство одговором Заједничког колегијума на 
његово питање које се односи на примјену законских одредаба Закона о комуникацијама. 
Поновио је питање и замолио да се Колегијум прецизно одреди о томе. 
  
 Винко Зорић је такође изразио незадовољство одговором на његово питање у вези са 
дипломатским визама за посланике које важе пола године и затражио потпунији одговор. 

 
Предсједавајући Лозанчић одмах је одговорио на питање Шемсудина Мехмедовића, али је 

посланик Мехмедовић ипак обновио своје посланичко питање. 
 На питање Винка Зорића одговорио је министар иностраних послова Свен Алкалај. 
 

Постављена су и нова посланичка питања како слиједи. 
 
Рифат Долић: 

''1. Шта се може предузети да се спријечи дискриминација и кршење људских права према 
осуђеницима и затвореницима у Федерацији БиХ којима је већ готово четири године ускраћено 
право на помиловање, након што је крајем 2004. године високи представник Педи Ешдаун 
укинуо Закон о помиловању у Федерацији БиХ, док у исто вријеме у цијелом овом периоду 
осуђеници и затвореници у РС-у конзумирају ово право?” – питање постављено министру за 
људска права и избјеглице. 

''2.  Шта можете предузети на спречавању и сузбијању организованог просјачења у БиХ, 
које је превршило сваку мјеру, које руши углед БиХ и које врло често прелази у инцидентне 
ситуације, због дрскости и агресивности бизнис просјака и њихових послодаваца?” – питање 
постављено министру безбједности. 
 
Азра Хаџиахметовић:  

Министру иностраних послова поставила питање везано за трајање дипломатских виза, јер 
дипломатске визе за посланике трају пола године, а за остале носиоце дипломатских пасоша и до 
пет година. Понато је и  да су носиоци дипломатског пасоша ослобођени обавезе на шенгенске 
визе по основу билатералних аранжмана са другим земљама и других виза. С обзиром на 
присуство министра иностраних послова на сједници, затражила је одмах одговор.  

Министар Свен Алкалај одговорио је на питање одмах на сједници. Уз остало, рекао је да 
је у Правилнику који је на снази већ пет-шест година регулисано да дипломатске визе за 
посланике важе шест мјесеци, те да ће се у реформским процесима које води Министарство 
разматрати и ово питање. Додао је да и он сматра да нема разлога да дипломатске визе трају 
краће од виза за друге носиоце дипломатских пасоша.  
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Ремзија Кадрић:  

 “Предлажем Предсједништву БиХ да убрза активности у вези са обезбјеђивањем 
службеног превода пресуде Међународног суда правде у тужби Босне и Херцеговине против 
Србије и Црне Горе у случају примјене Конвенције о спречавању и кажњавању злочина 
геноцида.” 
 
Хусеин Нанић:   

“Документом Европске комисије Инструмент за претприступну помоћ, тзв. пројекти ИПА-
е, БиХ, као земља потенцијални кандидат, у том статусу има отворене двије од пет компоненти 
ИПА-е, и то: 

1. Помоћ при транзицији и изградњи институција и 
2. прекогранична сарадња. 
У оквиру дозвољених пројеката ИПА-е, БиХ је аплицирала одређеним пројектима  

према Европској комисији. 
 Постављам питање и тражим информацију: 

1. Који су пројекти ИПА-е кадидовани од почетка реализације пројекта и какав им је 
статус, 

2. Који су кандидовани пројекти Европској комисији по питању пројеката за 
претприступну помоћ за 2008. годину, 

3. Да ли су институције БиХ спремне за апликацију и имплементацију пројеката ИПА-е.”  
(Питање поставио предсједавајућем Савјета министара) 

 
Милорад Живковић: 

“Када ће доћи до ревидирања документа Општи правци и приоритети за спровођење  
спољне политике БиХ и када ће се упутити у процедуру Закон о спољним пословима или Закон о 
обављању спољних послова, какав им је, већ, назив?” (питање поставио министру иностраних 
послова) 
 
Сефер Халиловић: 
 ''1. Шта је конкретно урађено по питању пасивног подбиланса? Ко располаже податком 
колико имовине, потраживања и обавеза насталих прије 31.03.1992. године, по овом основу, има 
из односа са субјектима са подручја бивше СФРЈ и из другог ентитета? Шта је предузето поводом 
доношења Измјена и допуна Закона о приватизацији у Србији, који је Скупштина Србије 
усвојила у децембру 2007. године? 
 2. Зашто није покренут поступак провјере поријекла и покренут поступак наплате 
царинских дажбина?” 

 (Питање поставио предсједавајућем Савјета министара) 
 
ЛазарПродановић: 
 “Зашто је и на основу чега УИО или друга надлежна институција донијела одлуку да се 
као гранични прелаз за међународни, робни и путнички саобраћај у подручју источног дијела 
БиХ (граница са Србијом) користи само Каракај-Мали Зворник и да се одмах почне 
примјењивати та одлука?” (Питање упутио надлежном министарству у Савјету министара)  
 
Мехмед Суљкановић – иницијатива СМБиХ 
 “Савјету министара Босне и Херцеговине покрећем иницијативу за покретање поступка за 
измјену и допуну Закона о систему индиректног опорезивања у Босни и Херцеговини 
(“Службени гласник БиХ”, бр. 44/03, 52/04 и 34/07). 
 
Шемсудин Мехмедовић: 
 “Зашто судови у БиХ признају пресуде Трговинског суда у Београду када нису испуњени 
услови за признавање пресуда из Уговора између Босне и Херцеговине и Србије о правној 
помоћи (објављене у “Службеном гласнику БиХ”, број 11/05) и Закона о рјешавању сукоба 
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закона са прописима других земаља СФРЈ који је преузела БиХ, у којем Министарство правде 
даје мишљење о испуњавању услова реципроцитета?” 
 
Сњежана Рајилић: 
 “Моје питање односи се на Министарство комуникација и транспорта, а гласи – Када ће 
Министарство комуникација и транспорта објавити потребну литературу која је неопходна за 
полагање возачких испита по новом Закону о безбједности друмског саобраћаја?  

Ако они нису у могућности, онда је неопходно да то ураде надлежна ентитетска 
министарства.“ 

 
Адем Хускић: 

„Шта је Савјет министара БиХ предузео и које радње и активности намјерава предузети у 
вези са злоупотребама у ЦИПС-у како би се спријечиле даље злоупотребе у процедури издавања 
личних докумената?“ 

На ово питање на сједници је одговорио предсједавајући Савјета министара.  
 
Садик Бахтић: 
 “Када ће Савјет министара и надлежна министарства, у складу са Законом о својини РБиХ, 
који је донесен 1994. године и још увијек је на снази, одузети имовину бившег Савеза комуниста, 
која је незаконито узурпирана, опљачкана од стране СДП-а?” 

 
Момчило Новаковић: 
 “Зашто није испуњен план активности на затварању Конзулата у Бону и отварања 
Генералног конзулата БиХ у Франкфурту и када ће почети радити овај конзулат? Шта је са 
архивом која се налази у згради бившег Генералног конзулата у Бону и ко је задужен за њено 
чување? Шта је са захтјевима грађана који су запримљени у тај конзулат, а нису ријешени? Којим 
радницима је продужен боравак у конзулату и након термина дефинисаног одлуком и планом 
затварања и из којих разлога?“ 
 
Славко Матић: 
 „Да ли је изградња моста на ријеци Сави, као спојне тачке на Коридору Vц, предвиђена 
унутар дионице Свилај-Оџак. Уколико није, када и како, односно којим средствима се планира 
изградња овог моста у партнерству са Републиком Хрватском, у сарадњи или самостално?“ 
 На питање је на сједници одговорио замјеник министра комуникација и транспорта 
Веселин Пољашевић. 
 
Екрем Ајановић: 
 „Прво подносим иницијативу да се умјесто именовања ад хок комисија тај посао 
'препусти' Административној комисији Парламентарне скупштине БиХ како је и у свим другим 
парламентима у окружењу и даље.  
 И моја друга иницијатива је да посланици не могу коментарисати одговоре, јер то су 
одговори институција и појединаца, а не морају бити по њиховој жељи, него само могу да 
поставе додатно питање да би добили други одговор, односно појашњење.“ 
 
Велимир Јукић: 

''1. Шта предузима Савјет министара БиХ на сузбијању ширења бруцелозе и 
искорјењивању ове заразне болести, те санацији штета насталих због бруцелозе? 

2. Зашто у салама за пленарне сједнице Парламентарне скупштине БиХ, Велика сала  на 
првом спрату и Бијела сала у којој ми сједимо и радимо, и салама за рад комисија и радних тјела 
нема прикладно постављених сатова?“ 

 
Нико Лозанчић:  

„Искористићу присуство предсједавајућег Савјета министара и одређеног броја министара 
да поставим једно питање и волио бих, ако је могуће, да ми се на данашњој сједници да одговор.  
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Шта конкретно Савјет министара предузима да повећа капацитет Савјета министара и 

пратећих служби како би БиХ, у складу са обавезама које ће наступити након потписивања 
Споразума о стабилизацији и придруживању, обезбиједио благовремено испуњавање свих 
преузетих обавеза БиХ? И у том смислу, питање које је насловљено, чини ми се, највише за 
министра иностраних послова – Планира ли се скоро повећање капацитета Мисије БиХ при ЕУ у 
Бриселу, укључујући и кадрове и простор?“ 

Предсједавајући Савјета министара одговорио је одмах на сједници. 
 

Ад. – 2. Потврђивање  Одлуке предсједавајућег Савјета министара БиХ о разрјешењу: 
• Свена Алкалаја, министра иностраних послова у Савјету министара БиХ, 
• Сенада Шепића, замјеника министра цивилних послова у Савјету министара 

БиХ и 
• Игора Црнатка, замјеника министра одбране за политику и планирање у 

Савјету министара БиХ 
Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене, а затим отворио расправу.  
Предсједавајући Савјета министара БиХ, Никола Шпирић, образложио је Одлуку о 

разрјешењу. 
У расправи и репликама у оквиру ове тачке дневног реда учествовали су: Бериз Белкић, 

Садик Ахметовић, предсједавајући Савјета министара Никола Шпирић, Бакир Изетбеговић, 
Рифат Долић, Драго Калабић, Азра Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Шефик Џаферовић, 
Јозо Крижановић, Милорад Живковић, Бранко Докић, Нико Лозанчић, Јерко Иванковић 
Лијановић и Селим Бешлагић.  

У расправи, Јерко Иванковић Лијановић предложио је закључак који гласи: 
„Одгађа се изјашњавање о Одлуци Савјета министара БиХ о разрјешењу министра 

иностраних послова БиХ, замјеника министра цивилних послова и замјеника министра одбране 
за политику и планирање БиХ на рок од 90 дана и задужује се ресорна група да изради измјене и 
допуне Закона о сукобу интереса, којим ови примјери неће бити у сукобу интереса, у року који ће 
омогућити њихово усвајање прије истека рока од 90 дана.“ 

„За“ Предлог закључка гласала су четири посланика, „против“ 19, „уздржано“ 13 
посланика. Предсједавајући је констатовао да Предлог закључка није прихваћен. 

Затим је извршено гласање о Одлуци Савјета министара БиХ. Одлука  није прихваћена. 
„За“ је гласало девет, „против“ 22, „уздржано“ шест посланика. 

 
Ад. – 3. Захтјев посланика Момчила Новаковића за разматрање Предлога закона о  
              измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност по скраћеном  
              поступку, у складу  са чланом 126. Пословника 
 Након уводних напомена предсједавајућег, Момчило Новаковић образложио је захтјев за 
скраћени поступак.  
 Није било расправе о захтјеву. 
 Приликом гласања, захтјев за скраћену процедуру није усвојен.  „За“ је гласало 16 
посланика (Федерација БиХ 13, Република Српска три), „против“ 18 и три „уздржана“.  

Предсједавајући је констатовао да захтјев за скраћени поступак није прихваћен и да ће се  
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност разматрати по 
редовној процедури. 
 
Ад. – 4. Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у БиХ (друго  
              читање) 
            Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене и отворио расправу. 
 У расправи су учествовали: Бериз Белкић, Винко Зорић, Момчило Новаковић, Шефик 
Џаферовић, Екрем Ајановић, Милорад Живковић, Велимир Јукић и Бакир Изетбеговић. 
 Најприје се гласало о амандманима које су предложили Винко Зорић и Момчило 
Новаковић. 
 Са 24 гласа „за“ (Федерација БиХ 13, Република Српска 11), осам „против“ и пет гласова 
„уздржан“ прихваћен је Амандман I Винка Зорића. 
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 Момчило Новаковић је предложио пет амандмана. Ниједан амандман није прихваћен. 
Резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ три, „против“ 20, „уздржано“ 14 посланика; 
 Амандман II – „за“ два, „против“ 20, „уздржано“ 15 посланика; 
 Амандман III – „за“ два, „против“ 19, „уздржано“ 16 посланика; 
 Амандман IV – „за“ три, „против“ 18, „уздржано“ 15 посланика; 
 Амандман V – „за“ три, „против“ 19, „уздржано“ 13 посланика. 
 Након гласања о амандманима прешло се на изјашњавање о Предлогу закона. Са 32 гласа 
„за“ (Федерација БиХ 22, Република Српска 10), два „против“ и три гласа „уздржан“, усвојен је 
Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у БиХ у другом читању.  
 
Ад. – 5. Предлог закона о Агенцији за идентификациона документа, евиденцију и размјену  
              података БиХ (друго читање) 
 
 Након кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали Шемсудин 
Мехмедовић и Бериз Белкић.  
 Шемсудин Мехмедовић предложио је шест амандмана. Дом није прихватио ниједан од 
предложених амандмана. Резултати гласања су сљедећи: 
 Амандман I – „за“ 11, „против“ 18, „уздржано“ осам посланика; 
 Амандман II - „за“ 12, „против“ 18, „уздржано“ седам посланика; 
 Амандман III - „за“ 13, „против“ 17, „уздржано“ седам посланика; 
 Амандман IV - „за“ 12, „против“ 18, „уздржано“ осам посланика; 
 Амандман V - „за“ 11, „против“ 14, „уздржано“ шест посланика; 
 Амандман VI - „за“ 10, „против“ 16, „уздржано“ седам посланика. 
 Предлог закона о Агенцији за идентификациона документа, евиденцију и размјену 
података БиХ усвојен је у другом читању са 32 гласа „за“ (Федерација БиХ 21, Република Српска 
11), једним „против“ и четири гласа „уздржан“.  
 
Ад. – 6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полагању правосудног испита у 
              БиХ (друго читање) 
 Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене, након којих је кратко дискутовао 
Шефик Џаферовић.  
 Са 36 гласова „за“ (Федерација БиХ 24, Република Српска 12), без гласова „против“ и 
једним гласом „уздржан“ усвојен је Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полагању 
правосудног испита у БиХ у другом читању.  
 
Ад. – 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о удружењима и фондацијама БиХ 
              (прво читање) 
              Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене. 
 У расправи су учествовали: Милорад Живковић, Винко Зорић и замјеник министра правде 
Срђан Арнаут. 
  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о удружењима и фондацијама БиХ усвојен 
је у првом читању са 32 гласа „за“ (Федерација БиХ 20, Република Српска 12), без гласова 
„против“ и пет гласова „уздржан“. 
 Након тога гласало се о закључку који је предложио Милорад Живковић. „За“ је гласало 
20 посланика (Федерација БиХ девет, Република Српска 11), „против“ 11 и три „уздржана“. 
 Због недовољне ентитетске већине из Федерације БиХ, одмах је извршено усаглашавање у 
Колегијуму. Колегијум је постигао сагласност и предсједавајући Лозанчић је констатовао да је 
усвојен закључак Милорада Живковића који гласи: 
 „Задужује се Министарство правде БиХ да, након усвајања Закона, изврши ревизију 
својих досадашњих одлука о уписивању удружења и фондација у Регистар БиХ и усклади 
их са Законом.''  
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Ад. – 8. Предлог закона о граничној контроли, са мишљењем Заједничке комисије за  
              одбрану и безбједност 

Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Мирко Околић, 
Шефик Џаферовић, Јозо Крижановић, Адем Хускић, Милорад Живковић и Драго Калабић. 

Негативно мишљење Заједничке комисије није прихваћено, а „за“ је гласало 12 посланика, 
„против“ 24 и „уздржан“ један посланик. Предсједавајући је констатовао да се мишљење враћа 
комисији на дораду, уз предлог који је проистекао из расправе, да Комисија, у сарадњи са 
Министарством безбједности и другим заинтересованим, Дому достави ново мишљење након 
усаглашавања става о овом закону.  
 
 С обзиром да је већи број клубова посланика изразио жељу да се покуша скратити вријеме 
рада сједнице због замора посланика и раније преузетих обавеза и да је окончана расправа о 
предлозима закона, предсједавајући Лозанчић је, након консултација са посланицима, изнио 
предлог Колегијума да расправа почне од краја дневног реда, од тачке 17. па надаље, и да се 
расправа води до 17.45 часова, а тачке које не буду разматране да буду уврштене у дневни ред 
наредне сједнице Дома. Овај предлог прихваћен је са 28 гласова „за“, једним „против“ и три гласа 
„уздржан“.  
  
Ад. – 15. Именовање три посланика из Представничког дома у Ад хок комисију за  
                спровођење процедуре за именовање: 

a) Независног одбора као независног тијела полицијске структуре Босне и 
Херцеговине, 

б) Одбора за жалбе грађана као независног тијела полицијске структуре Босне и  
      Херцеговине  

Предсједавајући је изнио предлог Колегијума Дома који је прихватио Проширени 
колегијум да се у ову ад хок комисију именују: Адем Хускић, Велимир Јукић и Драго Калабић.  
 Мартин Рагуж ставио је примједбу на страначку заступљеност у ад хок комисијама и 
предложио Винка Зорића за члана ове ад хок комисије. 

Јозо Крижановић имао је примједбу на начин предлагања чланова, а Бакир Изетбеговић је 
рекао да је ово предлог Колегијума Дома који је само изнесен на сједници Колегијума у 
проширеном саставу. 

Примједбе на начин избора чланова Ад хок комисије изнијели су и Мирко Околић, Садик 
Ахметовић и Момчило Новаковић, а у даљој расправи учествовали су: Шефик Џаферовић, Нико 
Лозанчић, Милорад Живковић, Мартин Рагуж, Драго Калабић, Јозо Крижановић, Азра 
Хаџиахметовић, Денис Бећировић и Винко Зорић. 

Будући да су у расправи предложена четири посланика за чланове Ад хок комисије, 
Велимир Јукић одустао је од кандидатуре прије него што се приступило гласању. 

Са 31 гласом „за“, три „против“ и три гласа „уздржан“, у Ад хок комисију за спровођење 
процедуре за именовање Независног одбора као независног тијела полицијске структуре Босне и 
Херцеговине и Одбора за жалбе грађана као независног тијела полицијске структуре Босне и 
Херцеговине именовани су посланици Адем Хускић, Драго Калабић и Винко Зорић.  
 
Ад. – 16. Предлог Клуба СДА за промјене у интерпарламентарним групама пријатељства 
 Предсједавајући је упознао Дом о предлогу Клуба СДА да се изврше промјене у 
интерпарламентарним групама. Предложено је да се умјесто Шефика Џаферовића, у 
Интерпарламентарну групу пријатељства V – Група за Африку и земље Блиског истока, за члана 
и предсједавајућег те групе именује Сеад Јамакосмановић. Такође, Клуб СДА је предложио да се 
Шефик Џаферовић именује за члана у Групи VI – Сјеверна и Јужна Америка, Аустралија, 
Океанија и Јапан, умјесто Сеада Јамакосмановића.  
 Није било расправе.  
 На предлог Клуба СДА, са 33 гласа ''за'' (Федерација 21, РС 12) и четири гласа ''уздржан'',  
извршене су сљедеће измјене у интерпарламентарним групама пријатељства: 

- Сеад Јамакосмановић именован је за члана  Групе V (за Африку и земље Блиског истока) 
              умјесто Шефика Џаферовића, којем припада и мјесто предсједавајућег Групе, 
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- Шефик Џаферовић именован за члана Групе VI (Сјеверна и Јужна Америка, Аустралија, 
Океанија и Јапан) умјесто Сеада Јамакосмановића.  

 
Ад. – 17. Давање сагласности за ратификацију: 

 а)  Споразума између  Савјета министара БиХ  и Владе Републике Македоније о сарадњи у 
      борби против тероризма, организованог криминала, нелегалне трговине наркотицима,  
      психотропним супстанцама и прекурсорима, илегалне миграције и осталих кривичних  
      дјела, 
б)   Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Македоније о реадмисији  
      лица  која незаконито бораве, 
ц)  Оквирног споразума између Босне и Херцеговине и Европских заједница о правилима  
      сарадње која се односи на финансијску помоћ ЕЗ Босни и Херцеговини у оквиру  
      пружања помоћи кроз инструменте претприступне  помоћи (ИПА), 
д)   Двогодишњег споразума (БЦА) између Босне и Херцеговине и Регионалне канцеларије 
      Свјетске здравствене организације за Европу 2008/2009, 
е)   Будимпештанског споразума о међународном  признавању  депозита микроорганизама  
       ради поступка патентирања, 
ф)  Протокола који се односи на Мадридски споразум о  међународној  регистрацији  
       жигова, 
 г)  Конвенције о заштити умјетника извођача, произвођача фонограма и радиодифузних 
      организација, 
х)  Конвенције о заштити произвођача фонограма од недозвољеног умножавања њихових  
      фонограма, 
и)  Статута, Општих принципа и Процедуралних  правила Комисије Codex Alimentarius, 
 ј)  Европске социјалне повеље (ревидиране) – Стразбур, 03.маја 1996. године 

 
            Предсједавајући Лозанчић дао је кратке напомене. 

 
Није било расправе о овој тачки дневног реда. 

 Предсједавајући Лозанчић предложио је да се о свим подтачкама гласа у пакету. Овај 
предлог је прихваћен са 36 гласова „за“ (Федерација БиХ 25, Република Српска 11), а један 
посланик гласао је „против“. 
 
 За све споразуме из ове тачке сагласност за ратификацију је дата једногласно. 

  
Закључујући сједницу, предсједавајући Дома Нико Лозанчић обавијестио је посланике да 

је Колегијум Дома преузео обавезу да обезбиједи претпоставке за сазивање сједнице између 16. и 
20. јуна 2008. године ради давања сагласности за ратификацију Споразума о стабилизацији и 
придруживању, ако буде достављен од Предсједништва и Савјета министара Босне и 
Херцеговине. Такође је рекао да ће посланици о сазивању наредне сједнице Дома бити 
благовремено обавијештени и да ће у дневни ред те сједнице бити уврштене тачке из дневног 
реда ове сједнице које нису реализоване. 

 
Овим је, у 18.30 часова, завршена 30. сједница Дома.  
 
Саставни дио Записника је транскрипт сједнице. 
 

 
               СЕКРЕТАР                                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                              ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                    Нико Лозанчић 

 
           


